
Protokół Nr L/2023 
z L sesji VIII kadencji Rady Gminy Adamów 

odbytej w dniu 17 listopada 2023 r. 

L sesja VIII kadencji Rady Gminy Adamów odbyła się w sali narad Urzędu Gminy Adamów llb, 
22-442 Adamów. 
Sesję rozpoczęto o godz. 9:01, a zakończono o godz. 10:18 
Urszula Polakowska - przewodnicząca obrad. 
Adam Walczak - protokolant. 

Radni obecni: 

1.Pan Grela Krzysztof Dariusz 
2. Pan Kawałko Jan Henryk 
3. Pan Komisarczuk Dariusz 
4. Pan Krawczyk Ryszard 
5. Pan Lewusz Mirosław Paweł 
6. Pani Polakowska Urszula Mariola 

7. Pani Skiba Bożena Ela 
8. Pani Słota Katarzyna 
9. Pan Sołtys Dariusz Kazimierz 
10. Pan Teterycz Jan Krzysztof 
11. Pani Tyrka-Stećko Beata 

Lista obecności (Zał. Prot. Nr 1) 

Radni nieobecni: 

1. Pani Chmiel Joanna Barbara 
2. Pan Kostrubiec Piotr 
3. Pan Kuryło Jacek Marian 
4. Pan Michałuszko Tomasz Marek 

Oprócz radnych w sesji udział wzięli: 

1. Pan Dariusz Szykuła 
2. Pan Adam Walczak 
3. Pan Piotr Szmidt 
4. Pani Ewelina Droździel-Szykuła 
5. Pan Adam Kozyra 

6. Pani Magdalena Drożdż 

7. Pani Aneta Moryń 

8. Pani Anna Romaszko 
9. Pani Aneta Zub 

10. Pan 

- Wójt Gminy Adamów. 
- Z-ca Wójta Gminy Adamów. 
- Sekretarz Gminy Adamów. 
- Skarbnik Gminy Adamów. 
- Dyrektor Szkoły Podstawowej 

w Szewni Górnej. 
- Kierownik Centrum Integracji Społecznej 
z siedzibą w Jacni. 

- Kierownik Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Adamowie. 

- Inspektor ds. oświaty, zdrowia i sportu. 
- Inspektor ds. finansowych gospodarki 
odpadami. 

- Prezes 

Lista obecności osób zaproszonych. 
(Zał. Prot. Nr 2) 
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Porządek sesii: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Rozpatrzenie wniosków o zmianę porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji. 
4. Informacja Wójta o działaniach podejmowanych od ostatniej sesji. 
5. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał rady. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2023. 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej do 
obliczenia podatku rolnego na 2024 rok. 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rocznego programu współpracy Gminy Adamów z 
organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na rok 2024. 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 05 września 2023 r. dotyczącej 
utworzenia Gminnej Straży Energetycznej. 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Adamów. 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

11. Rozpatrzenie pism. 

12. Wolne wnioski, informacje i sprawy bieżące. 

13. Zamknięcie obrad sesji. 

Przebieg sesji; 

Ad.l. Otwarcia L sesji VIII kadencji dokonała Pani Bożena Skiba — Przewodnicząca Rady 
Gminy Adamów. Na podstawie listy obecności Pani Przewodnicząca stwierdziła, że na stan 
15 radnych obecnych jest 11, co stanowi niezbędne ąuorum do prawomocności obrad. 

Ad.2. Przewodnicząca Rady Gminy Adamów- poinformowała, iż projekt porządku obrad radni 
otrzymali wraz z zawiadomieniem, następnie zapytała, czy w sprawie porządku obrad ktoś 
chce zabrać głos? 
Głos w sprawie zmiany porządku obrad zabrała Pani Beata Tyrka-Stećko - Przewodnicząca 
Komisji Skarg Wniosków i Petycji. Radna Tyrka-Stećko poinformowała, że przed 
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rozpoczęciem dzisiejszej sesji miało miejsce posiedzenie Komisji, której jest 
przewodniczącą. Podczas swojej pracy, Komisja dokonała rozpatrzenia skargi złożonej 
na działania Wójta Gminy Adamów. Ponadto przygotowano w powyższej sprawie projekt 
uchwały, który właśnie proponuje wnieść do porządku sesji. 

Przewodnicząca Bożena Skiba poinformowała, że jeżeli Rada Gminy Adamów wyrazi 
zgodę, to projekt uchwały zostanie rozpatrzony w punkcie 10 obrad. 

Innych wniosków w sprawie zmiany porządku obrad nie złożono. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia nowego 
porządku obrad L sesji Rady Gminy Adamów. 

Głosowanie imienne. 
Za przyjęciem nowego porządku obrad głosowali: 
Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Krawczyk Ryszard, Lewusz Mirosław, Polakowska 
Urszula, Skiba Bożena, Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, Teterycz Jan, Tyrka-Stećko Beata. 
(Zał. Prot. Nr 3) 
W związku z awarią urządzenia elektronicznego radny Grela Krzysztof głosował 
za przyjęciem nowego porządku obrad, w głosowaniu ręcznym imiennym. 
(Zał. Prot Nr 4) 
Za głosowało 11, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że nowy porządek obrad został przyjęty. 

Ad.3. Przewodnicząca Rady Gminy Adamów poinformowała, że protokół z poprzedniej sesji był 
do publicznego wglądu w siedzibie Urzędu Gminy oraz wyłożono go przed sesją na sali 
obrad, gdzie był również do publicznego wglądu. 

Pani Przewodnicząca zapytała, czy do protokołu z XLIX sesji VIII kadencji z dnia 
03 listopada 2023 roku ktoś z radnych chce wnieść uwagi? 

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia 
protokołu obrad z poprzedniej sesji. 

Głosowanie imienne. 
Za przyjęciem protokołu obrad z poprzedniej sesji głosowali. 
Kawałko Jan, Krawczyk Ryszard, Lewusz Mirosław, Polakowska Urszula, Skiba Bożena, 
Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, Teterycz Jan, Tyrka-Stećko Beata. 
(Zał. Prot. Nr 5) 
W związku z awarią urządzenia elektronicznego radni Grela Krzysztof oraz Komisarczuk 
Dariusz głosowali za przyjęciem protokołu, w głosowaniu ręcznym imiennym. 
(Zał. Prot Nr 4) 
Za głosowało 11, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że protokół z XLIX sesji VIII kadencji 
z dnia 03 listopada 2023 roku został przyjęty. 

Ad 4. Wójt Gminy Adamów Dariusz Szykuła - złożył informację o działaniach podejmowanych 
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od ostatniej sesji. 
(Zał. Prot. Nr 6) 

Ad.5. Wójt Gminy Adamów Dariusz Szykuła - złożył sprawozdanie z wykonania uchwał Rady 
Gminy podjętych na poprzedniej sesji. 
(Zał. Prot. Nr 7) 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów oddała głos Panu i prezesowi 
firmy 

Pan poinformował zebranych, że jego dzisiejsza wizyta spowodowana jest 
wystąpieniami radnego Jana Teterycza, który podczas wcześniejszych sesji wypowiadał 
oszczerstwa w stosunku do jego osoby. 
W ocenie przedsiębiorcy radny zarzuca mu kłamstwo. Pan przyznał, 
że otrzymał bonifikatę, którą udzieliła mu Rada Gminy. Poinformował, iż była to bonifikata 
na przekształcenie prawa użytkowania, prawa wieczystego na prawo własności, za którą 
przedsiębiorca już niejednokrotnie dziękował. 
Pan oznajmił, że tego samego dnia po sesji, radny Teterycz zadzwonił 
do niego z informacją, że " daliśmy, ci co chciałeś". 
Przedsiębiorca oznajmił, iż nie wie, czy radny wtedy oczekiwał jakiegoś specjalnego 
podziękowania. Następnie wyjaśnił, że rzeczywiście w piśmie do Rady zobowiązał 
się do pomocy w naprawie drogi gminnej, która przebiega koło jego firmy i z tego 
się wywiązał. Oznajmił również, że drogę tą kilkukrotnie naprawiał swoimi środkami. 
Pan poinformował, że w tamtym czasie firma radnego Jana Teterycza 
współpracowała z jego przedsiębiorstwem. Z tego też powodu radny Teterycz był częstym 
gościem w przedsiębiorstwie i przy każdej okazji zadawał pytanie " , 
dlaczego ty nie ciśniesz Wójta, żeby poprawiał tą drogę?" „Zatrudniasz ludzi, płacisz 
podatki to ci się należy". Pan stwierdził, że nadal zatrudnia ludzi i płaci podatki, 
więc uwagi skierowane przez radnego Jana Teterycza obrażają go. Ponadto przedsiębiorca 
oznajmił, że nie jest on osobą publiczną i nie życzy sobie, żeby pan radny Teterycz 
publicznie go oczerniał. 
Pan podziękował Radzie Gminy Adamów, Wójtowi oraz Skarbnik Gminy, 
że wyremontowano powyższą drogę. 

Radny Jan Teterycz odpowiedział, że Pan nie zobowiązał się do remontu 
drogi, tylko do zakupienia materiałów, na co są dokumenty. Następnie radny potwierdził, 
iż rzeczywiście wywoził trocinę, ale nigdy nie rozmawiał z Panem o uchwale, 
nie dzwonił do niego i nie przywoził faktur, gdyż to nie on mu płacił mu za zrąbkę. 

Następnie radny Jan Teterycz oraz właściciel wdali 
się w wymianę zdań dotyczącą ich wcześniejszej współpracy. Oskarżali siebie wzajemnie 
o kłamstwa i nieuczciwość. Radny Teterycz stwierdził ponadto, że ma dowody i chciałby, 
zostać podany przez Pana do sądu, żeby to sąd rozstrzygnął, kto ma rację 
w sprawie drogi. 

Dyskusję przerwała Przewodnicząca Bożena Skiba. 

Ad.6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2023. 

Skarbnik Gminy Adamów Ewelina Droździel-Szykuła poinformowała radnych, 
że stosowne materiały zostały im przekazane wraz z zawiadomieniami o obradach XLIX 
sesji Rady Gminy Adamów. Skarbnik stwierdziła, że oprócz przekazanych radnym zmian w 
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materiałach do sesji Urząd Gminy otrzymał kilka pism i z następnymi zmianami, 
które to proponuje wprowadzić podczas obecnej sesji. Skarbnik szczegółowo omówiła 
zasadność wprowadzenia powyższych zmian do budżetu. 

Rada przychyliła się do wniosku Skarbnika Gminy Adamów. 

W związku z brakiem pytań oraz wniosków Skarbnik Gminy Adamów odczytała projekt 
uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów — Bożena Skiba zarządziła głosowanie. 

Glosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Krawczyk Ryszard, Lewusz Mirosław, Polakowska 
Urszula, Skiba Bożena, Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, Teterycz Jan, Tyrka-Stećko Beata. 
(Zał. Prot. Nr 8) 
W związku z awarią urządzenia elektronicznego radny Grela Krzysztof głosował 
za przyjęciem uchwały, w głosowaniu ręcznym imiennym. 
(Zał. Prot Nr 4) 
Za głosowało 11, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot. Nr 9) 

Ad.7. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej 
do obliczenia podatku rolnego na 2024 rok. 

Wójt Gminy Adamów poinformował zebranych, że w związku z tym, iż nie było 
jednoznacznego stanowiska na Komisjach Stałych odnośnie podwyższenia, a co zatem idzie 
obniżenia ceny skupu żyta i jednocześnie podwyższenia go o np.: wskaźnik inflacji, podatki 
w roku 2024 pozostają na dotychczasowym poziomie. Wójt podkreślił, że decyzja 
ta oznacza pomniejszenie dochodów gminy o wartość 200-300 tys. zł. 

W związku z brakiem pytań oraz wniosków Pani Aneta Zub - inspektor ds. finansowych 
gospodarki odpadami odczytała projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów — Bożena Skiba zarządziła głosowanie. 

Glosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Krawczyk Ryszard, Lewusz Mirosław, Polakowska 
Urszula, Skiba Bożena, Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, Teterycz Jan, Tyrka-Stećko Beata. 
(Zał. Prot. Nr 10) 
W związku z awarią urządzenia elektronicznego radny Grela Krzysztof głosował 
za przyjęciem uchwały, w głosowaniu ręcznym imiennym. 
(Zał. Prot Nr 4) 
Za głosowało 11, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot. Nr 11) 

Ad.8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rocznego programu współpracy Gminy Adamów 
z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego na rok 2024. 
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Pani Anna Romaszko - inspektor ds. oświaty, zdrowia i sportu poinformowała, że program 
jest uchwalany każdego roku do 30 listopada i stanowi podstawę do przekazania środków 
organizacjom pozarządowym. Pani Romaszko zaznaczyła, że na realizację programu 
na przyszły rok, planuje się kwotę 420000 zł i są to działania sportowe, wspieranie 
aktywności lokalnej, funkcjonowanie świetlicy, Centrum Aktywności Integracji Społecznej, 
działania na rzecz osób starszych i dowóz dzieci niepełnosprawnych. 

W związku z brakiem pytań oraz wniosków Pani Annna Romaszko odczytała projekt 
uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów — Bożena Skiba zarządziła głosowanie. 

Glosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Krawczyk Ryszard, Lewusz Mirosław, Polakowska 
Urszula, Skiba Bożena, Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, Teterycz Jan, Tyrka-Stećko Beata. 
(Zał. Prot. Nr 12) 
W związku z awarią urządzenia elektronicznego radny Grela Krzysztof głosował 
za przyjęciem uchwały, w głosowaniu ręcznym imiennym. 
(Zał. Prot Nr 4) 
Za głosowało 11, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot. Nr 13) 

W tej części posiedzenia wyjaśniono niejasności związane z wysokością stawki podatku 
rolnego, które wynikały z porównania stawki ujętej w projekcie uchwały przesłanej radnym 
przed sesją w roku 2022, natomiast trakcie sesji były dokonywane zmiany. 

Ad.9. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 05 września 2023 r. dotyczącej 
utworzenia Gminnej Straży Energetycznej. 

Przewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji Rady Gminy Adamów 
poinformowała, że do tutejszego Urzędu w dniu 5 września wpłynęła petycja dotycząca 
utworzenia gminnej straży energetycznej, która w przypadku bezpodstawnej przerwy 
w dostawie prądu wznowiłaby jej dostawę. Komisja uznała tę petycję za niezasadną 
i rozpatrzyła ją negatywnie. 

W związku z brakiem pytań oraz wniosków radna Beata Tyrka-Stećko odczytała projekt 
uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów — Bożena Skiba zarządziła głosowanie. 

Glosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Krawczyk Ryszard, Lewusz Mirosław, Polakowska 
Urszula, Skiba Bożena, Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, Teterycz Jan, Tyrka-Stećko Beata. 
(Zał. Prot. Nr 14) 
W związku z awarią urządzenia elektronicznego radny Grela Krzysztof głosował 
za przyjęciem uchwały, w głosowaniu ręcznym imiennym. 
(Zał. Prot. Nr 4) 
Za głosowało 11, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
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(Zał. Prot. Nr 15) 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Adamów. 

Przewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji Rady Gminy Adamów 
poinformowała, że w dniu 28 września 2023 roku za pomocą poczty elektronicznej została 
wniesiona skarga na działalność Wójta, w sprawie dostępności cyfrowej oraz niestosowanie 
się do zasad uczciwej konkurencji. Radna Tyrka-Stećko stwierdziła, że Komisja Skarg 
Wniosków i Petycji po wnikliwej analizie bardzo rozbudowanej skargi, uznała 
ją za bezzasadną. 

W związku z brakiem pytań oraz wniosków radna Beata Tyrka-Stećko odczytała projekt 
uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów — Bożena Skiba zarządziła głosowanie. 

Glosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Krawczyk Ryszard, Lewusz Mirosław, Polakowska 
Urszula, Skiba Bożena, Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, Teterycz Jan, Tyrka-Stećko Beata. 
(Zał. Prot. Nr 16) 
W związku z awarią urządzenia elektronicznego radny Grela Krzysztof głosował 
za przyjęciem uchwały, w głosowaniu ręcznym imiennym. 
(Zał. Prot. Nr 4) 
Za głosowało 11, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot Nr 17) 

Ad. 11.12. Rozpatrzenie pism. Wolne wnioski, informacje i sprawy bieżące. 

Wójt przypomniał, że Starosta Zamojski na sesji Rady Gminy Adamów w dniu 
03 listopada 2023 r. informował, iż wszystkie gminy powiatu zamojskiego uczestniczące 
w projekcie„Rowerowe Roztocze. Drogi pieszo rowerowe w obszarach miejskich" 
oraz „Rowerowe Roztocze Drogi pieszo rowerowe w obszarach wiej skich".podpisały 
stosowne porozumienia. Po rozmowach z władzami gmin wynika zaś, żaden samorząd 
porozumienia tego nie podpisał. Wójt podkreślił, że powyższa inwestycja jest jak najbardziej 
potrzebna, jednak musi on wraz ze Skarbnikiem dbać o finanse Gminy. Następnie Wójt 
przekazał radnym wszelkie posiadane co do powyższego projektu ustalenia i informacje. 

Wójt odczytał pismo od Wykonawcy inwestycji oraz Inspektora Nadzoru odnoszące 
się do zarzutów Pani Mari Sak - Dyrektor Szkoły Podstawowej w Suchowoli dotyczących 
remontów, odbioru i rozliczenia prac remontowo-modernizacyjnych prowadzonych 
w powyższej jednostce organizacyjnej Gminy. 
Jednocześnie poinformował, że tego typu inwestycje są zawsze zabezpieczane odpowiednią 
umową i zawartą w niej gwarancją i rękojmią. 

Wójt Dariusz Szykuła podkreślił, że odnosząc się do dzisiejszej konfrontacji radnego 
przedsiębiorcą z terenu Gminy, nie chce w żaden sposób wchodzić pomiędzy te osoby 

i prosi, o wzajemny szacunek. Wójt stwierdził również, że wszystkim przedsiębiorcom 
z terenu gminy należy dziękować za to, że pracują, płacą podatki, zatrudniają ludzi, 
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a nie bezpodstawnie rozliczać. 

Radna Beata Tyrka-Stećko odniosła się do wypowiedzi Wójta, dotyczącego projektu 
„Rowerowe Roztocze" stwierdzając, że na ostatniej Komisji zawarliśmy w protokole 
informacje, że zasady porozumienia mają być jasne i porozumienie należy dostosować 
w taki sposób, aby nasze finanse nie ucierpiały. 

Radny Jan Teterycz ponownie zgłosił zły stan drogi gminnej w miejscowości Suchowola. 

Radny Dariusz Komisarczuk podziękował Wójtowi, Radzie i Skarbnik Gminy za chęć 
i zgodę przystąpienia do realizacji ciągu rowerowo-pieszego w Bondyrzu, a także szybką 
naprawę uszkodzonych elementów na moście w powyższej miejscowości. 

Radna Katarzyna Słota zapytała, czy można przyspieszyć włączenia światła ulicznego. 
Wójt odpowiedział, że latarnie posiadają włączniki zmierzchowe i możemy ustalić tylko 
godzinę ich wyłączenia. 

Ad.13. Zamknięcie obrad sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy Adamów Bożena 
Skiba zamknęła L sesję VIII kadencji Rady Gminy Adamów. 

Protokołował/ 
N I C Z Ą C A m 

i Skiba 

Nagranie obrad sesji udostępnione jest w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Gminy Adamów 
i stronie internetowej Gminy Adamów. 
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